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P R O T O K Ó Ł  NR XXIX/17 

XXIX Sesji Rady Miejskiej w Żninie,  

która odbyła się w dniu 27 stycznia 2017 roku  

w Auli Urzędu Miejskiego w Żninie  

przy ulicy 700-lecia 39  

 

    

Protokolant sesji:  

Łukasz Lisiecki – Główny Specjalista ds. obsługi Biura Rady Miejskiej 

 

AD PKT 1 – Otwarcie i stwierdzenie kworum 
 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - o godzinie 1000 otworzył XXIX sesję  

i stwierdził, że zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 20 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 20 osób stanowi kworum pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym. 

Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do niniejszego protokołu. 

Nieobecny: Radny Marek Zieliński 
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Następnie Przewodniczący Rady powitał: 

1. Panie i Panów Radnych, 

2. Burmistrza Żnina Pana Roberta Luchowskiego ze współpracownikami, 

3. Sołtysów Gminy Żnin,  

4. Przewodniczących Zarządu Rad Osiedli, 

5. Zastępcę Komendanta Powiatowego Policji mł. inspektora Dariusza Biskupa, 

 sierżanta sztab. Wioletę Burzych, 

6. Komendanta Państwowej Straży Pożarnej w Żninie st. bryg. Pana Grzegorza 

Rutkowskiego, 

7. Dyrektorów Jednostek Organizacyjnych Gminy Żnin, 

8. Pozostałe osoby obecne na sali, 

9. Prasę lokalną, 

10. Radio Żnin, 

Poinformował, że w dniu wczorajszym dotarła smutna wiadomość o śmierci Pana Tadeusza 

Malaka Honorowego Obywatela Gminy Żnin. Wobec tego poprosił wszystkich zebranych o 

powstanie i uczczenie pamięci minutą ciszy. 

  

AD PKT 2 - Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - przedstawił porządek obrad XXIX sesji Rady 

Miejskiej w Żninie, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Zapytał czy są pytania do 

porządku obrad. Pytań nie było.  

Następnie poinformował, że na jego ręce Pan Burmistrz złożył wniosek o zdjęcie z porządku 

obrad pkt 18 tj. projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części 

nieruchomości położonej w Żninie oraz pkt 24 tj. projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na nabycie na rzecz Gminy Żnin części nieruchomości położonych w Żninie przy ul. 

Bolesława Chrobrego. W uzasadnieniu Pan Burmistrz informuje, że w dniu 25 stycznia br. 

Komisja Budżetu i Gospodarki  odbyła wyjazdowe posiedzenie, gdzie Komisja dokonała wizji 

lokalnej nieruchomości przedstawionych w projektach uchwał. W wyniku tego w przypadku 

nieruchomości wymienionej w pkt 18 porządku obrad Komisja prosi, aby wnioskodawca 

zaprezentował szczegółową koncepcję zagospodarowania terenu z zachowaniem możliwości 
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sprawne j komunikacji oraz konieczności porządkowania przez wnioskodawcę terenu  łącznie 

z rozbiórką obiektów znajdujących się na przedmiotowej nieruchomości. 

Z kolei w kwestii pkt 24 Komisja zwraca się o przygotowanie prośby do mieszkańców ul. 

Chrobrego o wyrażenie woli nieodpłatnego przekazania na rzecz gminy Żnin części swojej 

nieruchomości. W celu przyspieszenia prac część mieszkańców wyraziła wolę przekazania 

gminie nieodpłatnie terenów pod inwestycję związaną z budową drogi.  

Następnie zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec tego poddał pod głosowanie zdjęcie z 

porządku obrad pkt 18. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 19 radnych 

 

Rada zdjęła z porządku obrad pkt 18.    

 

Następnie Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek poddał pod głosowanie propozycję 

zdjęcia z porządku obrad pkt 24.  

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 12 radnych 

Przeciw było 6 radnych 

Wstrzymał się 1 radny 

 

Rada zdjęła z porządku obrad pkt 24.    

 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. 
Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej. 

5. Interpelacje Radnych. 

6. Sprawozdanie z działalności Policji za 2016 rok w zakresie obejmującym Gminę Żnin. 

7. Sprawozdanie z działalności Państwowej Straży Pożarnej i OSP w Żninie za 2016 rok.  
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8. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowych z budżetu 

Gminy Żnin, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczania. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowych z budżetu gminy Żnin 

na pokrycie kosztów budowy przydomowych oczyszczalni ścieków i przepompowni ścieków. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowych z budżetu gminy Żnin 

na pokrycie kosztów instalacji proekologicznych systemów grzewczych. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie podziału dotychczasowego Sołectwa Kaczkowo - Kaczkówko 

w Gminie Żnin na dwa odrębne sołectwa: Sołectwo Kaczkowo i Sołectwo Kaczkówko. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Sołectwu Kaczkowo jako jednostce pomocniczej 

Gminy Żnin. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Sołectwu Kaczkówko jako jednostce pomocniczej 

Gminy Żnin.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji "Strategii Rozwoju Gminy Żnin na lata 

2015-2020". 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyznawania nagród Burmistrza Żnina zawodnikom osiągającym 

wysokie wyniki sportowe oraz trenerom sportowym. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu przeznaczonego na bezpłatne nauczanie, 

wychowanie i opiekę w przedszkolach publicznych oraz w oddziałach przedszkolnych przy 

szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Żnin oraz opłat za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego. 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Żninie. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa 

rzeczowego na nieruchomości stanowiącej własność gminy Żnin, położonej w Rydlewie. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

na nieruchomość położoną w Podgórzynie. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu na część 

nieruchomości położonej w Żninie. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów na najem 

nieruchomości położonych w Żninie. 

22. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania 

i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania na okres dłuższy niż trzy lata. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Żnin. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych w miejscowości Brzyskorzystew. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych przy ulicach: Mickiewicza, 

Spokojnej, Zamkniętej  i Dworcowej w Żninie. 
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26. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych przy ulicach Sportowej 

i Gnieźnieńskiej w Żninie. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 

położonego pomiędzy ulicami: Dworcową, Towarową, Ułańską i Zamkniętą w Żninie. 

28. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

położonego w Dobrylewie. 

29. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

działek nr: 55, 56, 57 położonych w miejscowości Gorzyce. 

30. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w 

obrębach: Dochanowo, Brzyskorzystew, Sobiejuchy, Brzyskorzystewko, Sulinowo, Sarbinowo, 

Słabomierz, Słębowo, Jaroszewo, Żnin-Wieś dla terenu położonego w Sarbinowie. 

31. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do procedury zmiany granic miasta Żnin. 

32. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości 

od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów, ustalenia wynagrodzenia 

za inkaso. 

33. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2017 rok 

34. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad otrzymywania diet dla radnych. 

35. Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania diet przewodniczącym organów 

wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Żnin. 

36. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w składach osobowych stałych komisji Rady Miejskiej 

w Żninie. 

37. Odpowiedzi na interpelacje radnych zgłaszane na bieżącej i poprzednich sesjach. 

38. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

39. Zakończenie. 

 

 

AD PKT 3 - Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – Wysoka Rado XXVIII sesja odbyła się w dniu 

30 grudnia 2016.  Protokół z tej sesji zawiera 26 stron i 23 załączniki.  Z treścią protokołu 

zapoznałem się, wiernie odzwierciedla przebieg tej sesji, w związku z tym proponuję, aby 

Wysoka Rada protokół przyjęła. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z XXVIII 

sesji Rady Miejskiej w Żninie, proszę  podnieść rękę? 
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W głosowaniu udział wzięło 19 radnych  

Za było 19 radnych 

 

       Rada przyjęła protokół z XXVIII Sesji Rady Miejskiej w Żninie. 

 

AD PKT 4 - Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Zastępcę Burmistrza 

o przedstawienie sprawozdania. 

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak  - przedstawiła sprawozdanie z działalności z okresu 

międzysesyjnego, które stanowi załącznik nr  5 do protokołu.  

 

AD PKT 5 – Interpelacje radnych 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o składanie interpelacji. 

Radny Kazimierz Jańczak- zasygnalizował, że na ul. Browarowej pojawiły się kolejne 

uszczerbki w drodze. Znajdują się one na przejściu dla pieszych. Zastanawiamy się nad 

całościowym remontem drogi, jednak to miejsce wymaga natychmiastowej interwencji.  

Radny Jerzy Krynicki- podkreślił, że na ostatniej sesji poprosił o wyjaśnienie podziału 

środków dla stowarzyszeń, które biorą udział w programie sportu kwalifikowanego. 

Otrzymana odpowiedź na interpelację nie rozwiała wątpliwości, a wręcz odwrotnie wzbudziła 

dalsze. Szkoda, że nie zostało to wyjaśnione na komisji lub sesji. Rada przyznała na sport 

kwalifikowany 170 tysięcy złotych, dlaczego w pierwszym konkursie przydzielono tylko 40 

tysięcy zł, a nie całą kwotę. Ma odbyć się drugi konkurs. Stowarzyszenia biorące udział w tym 

programie będą musiały złożyć dwa odrębne wnioski. Zostanie powołana kolejna komisja do 

ich rozpatrywania oraz rozliczeń. Podkreślił, że takiego podziału nie ma w żadnej ościennej 

gminie. W roku ubiegłym na sport kwalifikowany przeznaczono kwotę 50 tysięcy zł, a 

rozdysponowano 39 tysięcy zł. Oferta stowarzyszeń jest bardzo bogata. Średnia przyznanej 

kwoty na rok wyniosła 5,5 tys. zł. W innych gminach kwoty są wyższe. Poprosił o 

wyjaśnienie, dlaczego przydzielono w pierwszym konkursie 40 tys. zł oraz czy te same 

stowarzyszenia będą mogły brać udział w drugim terminie, 

ile wniosków zostało złożonych. Postulował również o nazwy tych stowarzyszeń.  
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Radny Lucjan Adamus- zaznaczył, że mieszkańcy ul. Wandy Dobaczewskiej składali 

wnioski do Zakładu Energetyki Cieplnej w Żninie o przyłączenie do sieci miejskiej. Na chwilę 

obecną nie uzyskali żadnej odpowiedzi. Sprawa trwa trzy lata. Z zaciągniętych informacji 

wynika, że Zakład Energetyki Cieplnej przyłącz robi tam, gdzie się opłaca. Poprosił o 

interwencję w tej sprawie.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kurek- zaznaczył, że w projekcie uchwały 

w rozdziale 1 pkt 2 m.in. została wymieniona dotacja na przyłączenie do miejskiej sieci 

ciepłowniczej. Prawdopodobnie projekt ten zmierza w tym kierunku. Wszystko zależy na 

pewno od przyznanych kwot.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak- podkreśliła, że 13 lutego o godz. 17.30 w Żnińskim 

Domu Kultury odbędzie się konferencja na temat: „Dopłaty do ogrzewania i oczyszczalni, 

fotowoltaika oraz inne źródła odnawialnej energii i ich dofinansowanie”.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kurek- zaznaczył, że w jednostkach 

pomocniczych wyciągnięto podstawę stażu z wynagrodzenia zasadniczego. Poprosił, aby do 

takiej sytuacji również doszło w przedszkolach oraz szkołach.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak- odpowiedziała, że taka sytuacja miała miejsce. 

Odpowiedź zostanie przekazana w formie pisemnej. 

Radny Piotr Horka- zaznaczył że na sesji złożył interpelację, która dotyczyła sytuacji 

finansowej Spółki Wodociągów i Kanalizacji w Żninie. Otrzymał odpowiedź, że audyt został 

przeprowadzony i protokół zastrzeżono. Minął od tego czasu rok i do dziś nie wiadomo jaka 

jest sytuacja na chwilę obecną. Są pewne obawy, co do sytuacji, która się może wytworzyć i 

spowodować gwałtowne podwyżki. W związku z tym poprosił o wyjaśnienie sprawy, tym 

bardziej, że w ostatnim tygodniu mówiono o zwolnieniu pracownika. Sytuacja jest 

niepokojąca, poprosił, aby pewne informacje Wysoka Rada otrzymała. 

Poruszył również sprawę parkingu znajdującego się po przeciwnej stronie Urzędu Miejskiego 

w Żninie. Uzyskałem odpowiedź, że jeżeli dojdzie do porozumienia ze Starostwem to zostanie 

on wyremontowany.  

Trzecią sprawą, którą zgłosił jest ul. Nowotki oraz ul. Stroma. Poprosił o udzielenie informacji 

kto będzie zajmował się zmianą nazwy. 

Radny Jerzy Kowalski- w imieniu mieszkańców zapytał, co dalej z pomostami. Została 

wydana ogromna kwota na inwestycję z której nie można korzystać. Zapytał o osobę 

odpowiedzialną za te pomosty.  
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AD PKT 6 - Sprawozdanie z działalności Policji za 2016 rok w zakresie obejmującym Gminę 

Żnin 
 
 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – poprosił o zabranie głosu Zastępcę 

Komendanta Powiatowego Policji mł. inspektora Dariusza Biskupa, celem przedstawienia 

sprawozdania z działalności Policji w zakresie obejmującym Gminę Żnin.  

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji mł. inspektor Dariusz Biskup – 

przedstawił sprawozdanie z działalności Policji za 2016 rok, które stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił o składanie ewentualnych zapytań.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – na poprzedniej 

sesji zgłaszałem ten temat, a mianowicie chodzi mi o możliwość kierowania ruchem przez 

Policję na skrzyżowaniu ul. Mickiewicza – Dworcowa – Ogrodowa. Czy w ogóle jest taka 

możliwość, aby kierować tam ruchem. Ponadto poruszył problem dużej ilości wypadków w 

Jaroszewie. Jakie działania podejmujecie Państwo w tym zakresie, aby tym ludziom w tej 

miejscowości żyło się bezpieczniej.     

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji mł. inspektor Dariusz Biskup – odnośnie 

skrzyżowania i możliwości kierowania ruchem to  ten temat już przerabialiśmy. Generalnie 

każde skrzyżowanie nadaje się do ręcznego kierowania ruchem. Tutaj jednak problem polega 

na tym, że u zbiegu ul. Kopernika znajduje się sygnalizacja świetlna. Powoduje to, że 

zakłócony zostaje przez to rytm przejazdu pojazdów. Stąd też z tej przyczyny kierowanie 

ruchem przez policjantów nie usprawnia sytuacji.  

Jeśli chodzi o sprawę Jaroszewa to jest wszystko zrobione tak jak być powinno tzn. 

wprowadzone zostało ograniczenie prędkości. Częstą przyczyną tych wypadków jest 

nadmierna prędkość, brak wyobraźni kierowców, gdzie mamy teraz do czynienia z trudnymi 

warunkami pogodowymi. Ostatnio doszło tam do wypadku i okazało się, że przyczyną nie 

były żadne przyczyny zewnętrzne.  Wówczas tylko i wyłącznie kierujący wpadł w poślizg.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska  Leszek Kowalski -  podziękował za 

przeprowadzenie akcji wokół szkoły, związanej z paleniem papierosów przez młodzież. 

Prosiłby o więcej takich akcji oraz o  skontrolowanie pełnoletności tych palaczy.  
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ireneusz Starczewski – zaapelował o pomoc. 

Ostatnie pismo, które wysłał do Komendanta Powiatowego Policji w Żninie w dniu 26 lipca 

2016 r., w którym określiłem wszystkie punkty niebezpieczne na terenie osiedla obejmującego 

ul. Kopernika, Tysiąclecia.  Chodzi m.in. o ustawienie znaków drogowych. Omawiane były te 

sprawy z dzielnicowym, ale dzielnicowy nie jest 24 godziny na dobę na tym osiedlu. Patrole 

policyjne przejeżdżając ul. Kopernika, często same nie mogą przejechać z uwagi na stojące po 

lewej stronie samochody, jednak nie zwracają na to uwagi.   Ponadto dodał, że jakiś czas temu 

mieliśmy do czynienia z pożarem na tym osiedlu i niestety straż pożarna nie mogła przejechać 

z uwagi na stojące samochody. Wobec tego raz jeszcze proszę o pomoc w tym zakresie.  

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji mł. inspektor Dariusz Biskup – 

odpowiedział, że temat jest znany policji. Temat dotyczy również „parkingu”, który 

mieszkańcy zrobili sobie  wśród garaży przy ul. 1000 – lecia w Żninie. Policja stosuje mandaty, 

pouczenia. Zapisałem sobie tę sprawę i będę rozmawiał z Naczelnikiem wydziału prewencji o 

podejmowanie skuteczniejszych działań.    

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poruszył kwestię dotyczącą częstego łamania 

przepisów ruchu drogowego polegającą na przejeżdżaniu na czerwonym świetle na 

skrzyżowaniu ul. Kopernika – Mickiewicza. Jest to bardzo niebezpieczne zjawisko.  

Ponadto zapytał czy w związku z przebudową drogi wojewódzkiej nr 251 przygotowane są 

jakieś rozwiązania komunikacyjne, jeśli chodzi o nasze miasto.  

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji mł. inspektor Dariusz Biskup – każdy 

wykonawca przesyła do nas projekt organizacji ruchu na czas remontu. Przez moje ręce to 

nie przechodziło, ale ustalę tę kwestię. Każdy wykonawca ma obowiązek organizacji takiego 

ruchu na czas wykonywania prac. Opinia policji skutkuje tym, że wykonawca powinien się 

dostosować do naszych wytycznych.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - z informacji, które posiada istnieje możliwość 

zgłaszania niebezpiecznych punktów. Jak to wygląda w gminie Żnin i jak się proceduje takie 

zgłoszenia.  

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji mł. inspektor Dariusz Biskup – wyjaśnił, 

że każda Komenda Policji ma na swojej stronie internetowej mapę zagrożeń. Z punktu 

widzenia obywatela wygląda to tak, wchodzi się na tę mapę zagrożeń i zaznacza 

niebezpieczne miejsce. My jako policja mamy określony czas na potwierdzenie tego bądź też 

nie. Prośba jest taka, aby nie zaznaczać miejsc, które zostały już uprzednio zaznaczone.  



str. 11 
 

Rana Maria Błońska – jako dyrektor szkoły w Gorzycach złożyła podziękowanie za wyjście 

policji do ludzi. Co miesięcznie mamy kontakt z dzielnicowym. Podziękowała także za 

szkolenia, pogadanki, pokazy.  

Przewodniczący Komisji Turystyki i Promocji Gminy Tomasz Wysocki -  zwrócił się 

z prośbą o zwiększenie patroli na odcinku od Brzyskorzystwi do ul. Dworcowej w Żninie, jeśli 

chodzi o pomiar prędkości. Wówczas w świadomości kierowców jest to, iż ściągają nogę z 

gazu, gdy takie patrole policji stoją. Przejeżdżając przez Żnin od strony Bydgoszczy tych 

patroli praktycznie nie widać. Bardzo mało jest patroli na wjeździe do Żnina. Dawniej takie 

patrole stały.  Uważa, że wypadki w Jaroszewie wynikają z nieostrożności kierowców, ale z 

drugiej strony wynika to również z małej liczby patroli policji.  

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji mł. inspektor Dariusz Biskup – 

odpowiedział, że patroli jest wystarczająca liczba. Nie ma miejsca, które odpowiadałoby 

bezpieczeństwu policjantów. Nie ma miejsca z którego bezpiecznie mógłby być dokonywany 

pomiar prędkości. Temat ten był wielokrotnie omawiany.  

Wiceprzewodniczący Andrzej Kurek – zwrócił uwagę, że kierowcy nagminnie 

przejeżdżają na czerwonym świetle na ul. Mickiewicza w Żninie. Zapytał jakby można było 

tę sprawę rozwiązać. Częściej kierowcy przejeżdżają na czerwonym świetle jadąc od strony 

Bydgoszczy.  

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji mł. inspektor Dariusz Biskup – zwrócił 

się z apelem, aby doświetlać przejścia dla pieszych. W zdecydowany sposób poprawia to 

widoczność jeśli chodzi o przechodzących przez pasy. Kierowcom w znaczny sposób ułatwia 

to jazdę. Pomaga to kierującym zwłaszcza w okresie jesienno – zimowym. Wiele wypadków 

w poprzednich latach miało miejsce na nieoświetlonych przejściach dla pieszych.    

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - poprosił o zabranie głosu Komendanta PSP w 

Żninie. 

Komendant Państwowej Straży Pożarnej w Żninie st. bryg. Pan Grzegorz Rutkowski 

– przedstawił sprawozdanie z działalności PSP w Żninie oraz OSP w Żninie za 2016 rok. 

Stanowi o tym załącznik nr 7 do protokołu. W kwestii wypadków w miejscowości Jaroszewo 

stwierdził, że według niego niebezpiecznym miejscem jest wysepka spowalniająca, jadąc od 

Żnina w kierunku na Bydgoszcz. Ma ona bardzo ostry profil i jestem przekonany, że część 

wypadków wynika z tego, że pojazdy najeżdżają na krawędź wysepki. Patrząc na statystykę 

większość wypadków jest na wysokości tej wysepki. W pobliżu znajduje się również 

przystanek autobusowy. Według mnie ta wysepka jest pewnym zagrożeniem przy tej 

prędkości z którą większość tam jedzie. Okazuje się, że budując drogi z dotacji za takie 
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wysepki otrzymuje się dodatkowe punkty. Prosiłby, aby zwrócić uwagę na ten temat, mimo, 

że to jest droga krajowa to gminy mają pewien wpływ na te drogi.  

Radny Piotr Horka – czy uważa Pan, że wyjazd z tej nowej siedziby straży pożarnej jest 

prawidłowy? Czy nie powinno się znaleźć inne lepsze rozwiązanie? 

Komendant Państwowej Straży Pożarnej w Żninie st. bryg. Pan Grzegorz Rutkowski 

– radzimy sobie z tym wyjazdem, ale pewnie inne rozwiązania byłyby bardziej wskazane. 

Liczę, że rozbudowa osiedla, zagospodarowanie budynku szpitala przez Sue Ryder spowoduje, 

że będzie to wymuszało w przyszłości pewne rozwiązania komunikacyjne. Straż pożarna 

wyjeżdża w roku 1000 razy, więc statystycznie w ciągu doby są to dwa wyjazdy.  Mieszkańcy 

pobliskich domów nie wyrażają negatywnych opinii w tym zakresie. Na pewno jestem  za 

tym, aby były tam inne rozwiązania. Np. ta ul. Dąbrowskiego jest obecnie ulicą ślepą i myślę, 

że uda się w przyszłości ją wykonać i połączyć z dk nr 5. Myślę również, że uda się wybudować 

drogę do ul. I – go Stycznia w Żninie. Dobrym rozwiązaniem dla straży byłby wyjazd z ul. 

Dąbrowskiego na ul. Szpitalną.  

Ponadto poinformował o prowadzonych przez straż pożarną działaniach prewencyjnych, 

edukacyjnych, polegających m.in. na spotkaniach z młodzieżą szkół. W dniu dzisiejszym 

odbędzie się np. pokaz dot. przypadku załamania się lodu pod człowiekiem. Dużym 

zainteresowaniem cieszy się również nasz nowy obiekt, który odwiedziło bardzo wiele dzieci 

i młodzieży szkolnej. Ogółem odwiedziło nas około 2000 osób.  Mamy już kolejne pomysły i 

plany, które chcemy realizować w zakresie prewencji i edukacji.  

Radny Idzi Mądry -  jak ocenia Pan współudział OSP z Państwową Strażą Pożarną oraz 

poziom uposażenia jednostek OSP.  

Komendant Państwowej Straży Pożarnej w Żninie st. bryg. Pan Grzegorz Rutkowski 

– wyjaśnił, ze Krajowy System Ratowniczo – Gaśniczy opiera się głównie na działaniach PSP, 

natomiast największą siłą są OSP. Na pewno ratowniczo nie jesteśmy w stanie sami sobie 

poradzić. Patrząc w drugą stronę OSP nie są w stanie same realizować tych zadań.   Stąd też 

jesteśmy sobie wzajemnie bardzo potrzebni. Jednostki OSP mamy wyposażone na dobrym 

poziomie. Są jednak jeszcze dziedziny, w które warto byłoby inwestować. Mamy jednostki, 

które się specjalizują się w pewnych tematach i w tym zakresie mogłyby się jeszcze dalej 

rozwijać. Mimo wszystko nadal trzeba inwestować, gdyż jak wiadomo sprzęt z roku na rok 

się starzeje.  W ciągu ostatnich trzech kadencji bardzo dużej poprawie uległa sytuacja jeśli 

chodzi o zakupy pojazdów na cele straży pożarnej.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - wobec braku pytań podziękował 

Komendantowi za przedstawienie sprawozdania oraz za bardzo dobrą współpracę. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – ogłosił przerwę w obradach.  

 

Po przerwie -  

 

AD PKT 8 - Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji 

celowych z budżetu Gminy Żnin, trybu postępowania w sprawie udzielenia dotacji i 

sposobu jej rozliczania. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że wykonywanie, utrzymywanie oraz 

eksploatacja urządzeń wodnych i prowadzenie racjonalnej gospodarki na terenach 

zmeliorowanych, należą do zadań spółek wodnych. Realizacja tych zadań wymaga znacznych 

nakładów finansowych. Środki przewidziane w budżecie gminy Żnin na ten cel to kwota 30 

tys. zł. O tę kwotę wnioskowała Gminna Spółka Wodna.  

Spółki wodne na ww. zadania mogą otrzymywać pomoc finansową, m. in. od jednostek 

samorządu terytorialnego. Pomoc polega na udzielaniu spółkom dotacji celowej 

w rozumieniu ustawy z dnia 18 lipca 2001 r. Prawo wodne. Dotacji udziela się na podstawie 

umowy zawartej pomiędzy gminą, a spółką wodną na wykonanie określonego zadania, 

natomiast zasady udzielania dotacji celowej, tryb postępowania w sprawie udzielenia dotacji 

i sposób jej rozliczania powinny być określone przez Radę Miejską w drodze uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych  

Za było 19 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/317/2017 w sprawie  zasad udzielania spółkom 

wodnym dotacji celowych z budżetu Gminy Żnin, trybu postępowania w sprawie 

udzielenia dotacji i sposobu jej rozliczania, która stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
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AD PKT 9 - Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowych z budżetu 

gminy Żnin na pokrycie kosztów budowy przydomowych oczyszczalni ścieków i 

przepompowni ścieków. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że zgodnie z art. 403 ust. 5 ustawy z dnia 27 

kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska zasady udzielania dotacji celowych z zakresu ochrony 

środowiska określa rada gminy. W celu zwiększenia zainteresowania mieszkańców inwestowaniem w 

ekologiczne instalacje służące odprowadzeniu ścieków, ustalono zasady otrzymania dotacji celowej na 

dofinansowanie kosztów realizacji zadań inwestycyjnych mających na celu ochronę wód poprzez: 

budowę przydomowych oczyszczalni ścieków, budowę przepompowni ścieków. Dotacja będzie 

realizowana w ramach środków finansowych budżetu gminy pochodzących z opłat i kar 

środowiskowych.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec tego 

poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek  – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych  

Za było 19 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/318/2017 w sprawie  zasad udzielania dotacji celowych z budżetu 

gminy Żnin na pokrycie kosztów budowy przydomowych oczyszczalni ścieków i przepompowni 

ścieków, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

AD PKT 10 - Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowych z budżetu gminy Żnin 

na pokrycie kosztów instalacji proekologicznych systemów grzewczych 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że w celu zwiększenia zainteresowania 

mieszkańców inwestowaniem w ekologiczne instalacje grzewcze i poprawę jakości powietrza w okresie 

grzewczym, ustalono zasady otrzymania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów realizacji zadań 

inwestycyjnych mających na celu ochronę powietrza w zakresie ograniczenia niskiej emisji poprzez: 

modernizację (wymianę) źródeł ciepła opalanych węglem lub koksem na ekologiczne instalacje 

grzewcze, zastosowanie w nowo budowanych budynkach mieszkalnych ekologicznych instalacji 

grzewczych. Dotacja będzie realizowana w ramach środków finansowych budżetu gminy pochodzących 
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z opłat i kar środowiskowych i  wynosić będzie maksymalnie do 50% poniesionych kosztów, nie więcej 

niż kwotę 5000 zł.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec tego 

poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych  

Za było 19 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/319/2017 w sprawie  zasad udzielania dotacji celowych z budżetu 

gminy Żnin na pokrycie kosztów instalacji proekologicznych systemów grzewczych,  która stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu. 

 
AD PKT 11 - Podjęcie uchwały w sprawie podziału dotychczasowego Sołectwa Kaczkowo - 

Kaczkówko w Gminie Żnin na dwa odrębne sołectwa: Sołectwo Kaczkowo i Sołectwo 

Kaczkówko. 

 
Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek -  poinformował, że o zabranie głosu w tym 

punkcie poprosili zainteresowani tj. Pan Dariusz Goliński oraz Pan Dariusz Kaźmierczak.  

Wobec powyższego poddał pod głosowanie możliwość udzielenia głosu Panu Dariuszowi 

Golińskiemu w zakresie dotyczącym ww. projektu uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 19 radnych 

 

Rada wyraziła zgodę na udzielenie głosu Panu Dariuszowi Golińskiemu.  

 

Pan Dariusz Goliński – Panie Przewodniczący, Pani Burmistrz, Szanowni Radni, dnia 22 

września 2015 roku złożone zostały do Biura Rady Gminy Żnin dwa pisma z prośbą o podział 

sołectwa Kaczkowo – Kaczkówko na dwa odrębne sołectwa, podpisane przez 77 mieszkańców 

sołectwa. Prośba ta jest inicjatywą społeczną, kierowaną przez większość mieszkańców 

sołectwa, która ma dosyć kłótni na zebraniach wiejskich dotyczących odmiennych poglądów 

na temat rozwoju obu wsi. We wrześniu 2016 roku w Cerekwicy odbyło się referendum w tej 

sprawie. Gmina Żnin podstawiła wtedy autobus dla zainteresowanych, była cała 

infrastruktura, były kotary, była urna, były także najważniejsze osoby Gminy Żnin na tym 
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referendum. Wynik głosowania potwierdził miażdżącą przewagę osób za podziałem sołectwa 

w stosunku 36 za podziałem do 8 przeciw podziałowi. W związku z tym proszę Państwa, 

abyście uszanowali wolę większości mieszkańców sołectwa i zagłosowali za podziałem 

sołectwa Kaczkowo – Kaczkówko na dwa odrębne sołectwa.      

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek -  poddał pod głosowanie możliwość udzielenia 

głosu Panu Dariuszowi Kaźmierczakowi w zakresie dotyczącym ww. projektu uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 19 radnych 

 

Rada wyraziła zgodę na udzielenie głosu Panu Dariuszowi Kaźmierczakowi.  

Pan Dariusz Kaźmierczak – nie myślałem, że będę musiał być przegłosowywany, no 

trudno, dziękuję. Szanowna Wysoka Rado, Szanowny Panie Przewodniczący chciałbym 

powiedzieć troszeczkę o genezie całego konfliktu. Konflikt rozpoczął się od tego, że Pan 

Burmistrz na łamach prasy, radio wyrażał swoje zdanie w zakresie podziału tego sołectwa, 

gdzie od początku nakreślał, że nie jest za podziałem tego sołectwa argumentując to różnymi 

nie do końca prawdziwymi sytuacjami. Wszyscy wiemy dlaczego tak było. Otóż Pani sołtys 

tworzyła komitet wyborczy i to było największą sprawą by to sołectwo zachować przy 

dalszym działaniu. Szkoda, że nie ma Pani Skarbnik, ponieważ 90% pytań jest do Pani 

Skarbnik. Wrócę do roku 2014, powiem dlaczego. Otóż   wielu radnych w luźnych rozmowach 

ze mną mówiło, że nie można podzielić funduszu sołeckiego, nie ten miesiąc, nie ten rok. 

Takich dywagacji nie dawało się słuchać. W roku 2014 sołtys Pani Maria Janicka w wyniku 

zapracowania oddała do Gminy Żnin około 1 500,00 zł z niewykonanego budżetu tych dwóch 

sołectw. Wtedy podchodziliśmy jeszcze do tego, że jest to wynikiem jakiegoś przeoczenia, 

terminowości, w Polsce jest bardzo duży rozwój gospodarczy, w związku z tym nie miał kto 

wykonać tych pięciu tabliczek z numerami miejscowości. Jednak 2015 r. przelał czarę goryczy. 

W to również została wmieszana Rada łącznie z Przewodniczącym Komisji Budżetu i 

Gospodarki, który na pewno jest zapracowany. Myślę jednak, że po ostatniej dzisiejszej 

uchwale będzie lepiej pracować i będzie mógł więcej czasu poświęcać.  Rada 2 września 2015 

r. zdjęła sołectwu Kaczkowo – Kaczkówko w budżecie Gminy kwotę 5 500,00 zł na inwestycje. 

Przeglądając protokół Komisji Budżetu Nr 8/15  ani nie ma mowy na ten temat. Pan 

Przewodniczący Komisji tego tematu nie rozpoczął. Wynika to z tego, że prawdopodobnie nie 

czytał w ogóle tego budżetu.  
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Ponadto zwrócił uwagę, że jak Kierownik Ostrowski mógł złożyć do Rady w imieniu sołectwa, 

a dokładnie zebrania wiejskiego, najwyższego organu na wsi wniosek o zmiany do budżetu. 

Następnie zacytował treść protokołu: „Na wniosek Wydziału Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa, Leśnictwa i Rozwoju Obszarów Wiejskich dokonano zmniejszenia wydatków    na 

zadanie pn. „Wykonanie chodników i poboczy dróg gminnych we wsi Kaczkówko” Chcę Panu 

Kierownikowi powiedzieć, że nie ma Pan instytucji prawnej do wnioskowania o zmiany, tylko 

i wyłącznie  protokół zebrania wiejskiego. Co to jest protokół zebrania wiejskiego to tylko 

Pan Luchowski wie i też w tej sprawie złożył doniesienie do prokuratury. Właśnie na 

podstawie tego sfałszowanego protokołu, gdzie kilkakrotnie byłem u Pana Sekretarza Gminy 

Pana Mirosława Gatki, żeby zainterweniowali. Mieli wystąpić do prokuratury, a następnie do 

sądu gdzie został wydany wyrok  skazujący około 8 osób, w tym Panią sołtys za składanie 

fałszywych podpisów. Dlaczego chcemy podziału Kaczkowa – Kaczkówka. Z tego względu, 

że my nie możemy walczyć, nie chcemy nikomu ubliżać, nie chcemy nikogo obrażać, tylko w 

prosty sposób chcieliśmy współpracować. Pani sołtys zwołała zebranie przed tym 2 września 

w Kaczkówku pod wiatą autobusową. Nawpisywano nazwisk i 7 osób zostało skazanych 

prawomocnym wyrokiem i ukaranych grzywną na rok w zawieszeniu za składanie 

fałszywych podpisów. Po prostu na zebraniu nie było ludzi, a sołtys wymyśliła, że było tam 

około 30 osób. To też nie byłoby wielkim problemem, ale następne doniesienie było już gorszej 

jakości, ponieważ Pani sołtys sama napisała protokoły w domu i podpisywała za mieszkańców 

naszego sołectwa w ich imieniu. Jeden Pan był podpisany, a w życiu nie był protokolantem.  

Stwierdziliśmy wtedy, że w Gminie Żnin jest wielki bałagan. Czego efektem były kilkukrotne 

nasze wizyty u Pana Ostrowskiego. No i okazało się, że jest wielki bałagan, a w ogóle to Panie 

Przewodniczący wydajecie 500 tys. zł w funduszach sołeckich bez żadnej kontroli. Nie wiecie 

na co idzie, gdzie idzie.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek -  Panie Radny to nie jest przedmiotem obrad 

komentowanie działań Przewodniczącego.  

Pan Dariusz Kaźmierczak – kontynuując stwierdził, że Rada w 2016 roku przyjęła 

sprawozdanie z wykonania budżetu za 2015 rok. Powiem Wam, że nie mogliście tego przyjąć, 

ponieważ zgodnie z zał. Nr 4 inwestycja w postaci wykonania chodników i poboczy dróg 

gminnych we wsi Kaczkówko zostały zniesione na 5 500,00 zł. Wy Państwo tego nie zdjęliście. 

Pani Skarbnik Gminy zapomniała i nie zdjęła zadania. W związku z tym jak jest zadanie i nie 

zostało wykonane. Żeby zdjąć zadanie inwestycyjne należy to oznajmić na sesji, musi być na 

ten temat dyskusja i podczas tej dyskusji musi być wyraźnie podane dlaczego to zadanie 

zostaje zdjęte. Czy tak było? No niestety nie. W przedsięwzięciach proponowanych do 



str. 18 
 

realizacji w ramach funduszu sołeckiego Gminy Żnin w 2015 roku wieś Kaczkowo – 

Kaczkówko w jednym z podpunktów jest wykonanie chodników i poboczy dróg gminnych 

we wsi Kaczkówko. Nie wykreślono również tego z projektu budżetu, czyli dalej to istniało, a 

nie funkcjonowało. Oznajmił wszystkim, a w szczególności Panu Przewodniczącemu Komisji 

Budżetu, że nie można zdjąć inwestycji zmianami do budżetu, tylko musi być zdjęta 

inwestycja w sposób transparentny i jawny. Państwo w ogóle nie dyskutowaliście o zdjęciu 

inwestycji, którą sami zapisaliście w załączniku nr 4 do uchwały z dnia 2 września 2015 roku. 

To jest łamanie prawa. Na tej podstawie powstał konflikt, który musimy  rozwiązać poprzez 

podział sołectwa. Bardzo dobrze i potomni będą nam dziękować, przy Państwa udziale 

będziemy mieli podział tego sołectwa. To wszystko to jeszcze jest nic. Wracamy do wątku 

Pana Przewodniczącego Rady, który mówi, że nie jest tu do określania i oceny, a jest. 

Wszystko było w gestii Pana Przewodniczącego, bo zgodnie z kompetencjami, statutem 

Gminy, ustawą o samorządzie jest to wyłącznie kompetencja Rady Miejskiej w Żninie tj. 

podział sołectwa.   To my się zwróciliśmy dwoma odrębnymi pismami, podaliśmy swoje 

maile, telefony o wykonanie tych czynności związanych z procedurą uruchomienia podziału 

sołectwa.  Pan Przewodniczący nigdy w życiu nie podjął działań by  zaprosić na jakąś Komisję 

i porozmawiać w jakim kierunku miałoby to zmierzać. Pan Przewodniczący z którym 

rozmawiałem, prosiłem o zaproszenie na dzisiejszą sesję, by ten punkt nam nie umknął, gdyż 

jest bardzo ważny, tym bardziej jak wspominał wcześniej mój rozmówca Pan Goliński jest to 

inicjatywa oddolna i służy dla osób, które tam mieszkają.   Pan Przewodniczący po prostu grał 

na zwłokę i jak wyczytałem w ostatniej gazecie zostało tam napisane, że był taki natłok spraw, 

że nie mógł się tą sprawą zająć. Pan się nie mógł zająć, bo Pan również łamie prawo. Pan 

Dariusz Goliński złożył skargę na działalność Burmistrza Żnina skargę w nazewnictwie 

zażalenie na opieszałość w zakresie działania administracyjnego. Pan to schował do szuflady, 

odpowiadając Panu Golińskiemu, że się tym zajmie. To nie było w Pana kompetencji. Jeszcze 

raz Panu powtórzę, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym  wszelkie pisma związane 

ze skargą, zażaleniem rozpatruje wyłącznie Komisja Rewizyjna, a nie Pan. Prosimy tę skargę 

skierować na ręce Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, a następnie na Radę Miejską i 

bardzo byśmy chcieli, aby wnioskodawca został powiadomiony. Z punktu widzenia 

gospodarczego chcemy by ten chodnik został w Kaczkówku wybudowany, ponieważ już trzy 

lata mamy zakupioną kostkę, jest składowana i tylko trzeba wykonać ten chodnik. Cały czas 

jest blokowana przez Panią sołtys, która cały czas w ten sposób działała. Mieliśmy dokupić za 

4 500,00 zł i dokończyć, bo trzeba było dokupić krawężniki i obrzeża. Nic do tego nie mogło 

doprowadzić, bo Pan Burmistrz z Panem Przewodniczącym Rady przez 1,5 roku blokowali. Ja 
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już nie chcę wracać do referendum jak to nazwał Pan Goliński, były to konsultacje podczas, 

których złamano wiele przepisów i nadużyto kompetencji. Jest to po prostu wstyd.   Szkoda, 

że nie ma Pana Burmistrza, bo mamy do niego jeszcze kilkanaście uwag i zapytań. Zgodnie z 

jego hasłem i myślę, że nie będę w tym gołosłowny, jak to u nas na jednym z festynów 

krzyczał, że jeszcze nie raz zatańczymy na tym boisku. A ja powiem, że raczej będzie to trudne. 

Dziękuje.    

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek -  w kwestii projektu uchwały o zabranie głosu 

poprosiła również Pani sołtys Maria Janicka.   

Wobec tego zapytał czy Rada wyraża zgodę na udzielenie głosu Pani sołtys.  

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 19 radnych 

Rada wyraziła zgodę na udzielenie głosu Pani Marii Janickiej 

 sołtys Wsi Kaczkowo – Kaczkówko. 

 

Sołtys wsi Kaczkowo – Kaczkówko Maria Janicka - Panie Przewodniczący, Pani 

Burmistrz, Wysoka Rado, bardzo dziękuje za udzielenie mi głosu. Mieszkańcy zapytują czemu 

ma służyć podział sołectwa na dwa odrębne sołectwa.  Rozmawiałam z mieszkańcami 

Kaczkówka, bo głównie o tę wieś chodzi. Mamy swoje plany, działania, większe i mniejsze, 

ale cos się dzieje. Będąc w Kaczkówku mieszkańcy zapytywali mnie dlaczego jeśli ktoś na 

stałe nie mieszka w Kaczkówku próbuje nimi rządzić. Nie umiem na to pytanie odpowiedzieć,  

mieszkam w tym środowisku blisko 37 lat. Wydawało mi się, że jestem dość zadomowiona, 

znam ludzi, ale nie umiałam na to pytanie odpowiedzieć. Mieszkańcy sami sobie odpowiadali 

i nie nadaje się to do zacytowania na forum publicznym. Szanowni Państwo w imieniu 

mieszkańców proszę by nie rozdzielać tego sołectwa. Pomału, spokojnie, przy jeszcze większej 

pomocy osób będziemy działać, będziemy pracować. Zawsze się coś tam dzieje, jest fajna 

atmosfera w Kaczkówku. Na początku jak zostałam sołtysem to trudno było mi tam wejść, w 

tej chwili to musze ¾ dnia poświecić by z każdym porozmawiać. Raz jeszcze proszę by nie 

rozdzielać Kaczkówka od Kaczkowa. Dziękuję.  

Radny Piotr Horka -  zapytał o konsultacje o których mówił Pan Goliński, które zakończyły 

się stosunkiem głosów 36 osób za podziałem, 8 osób przeciw podziałowi. Jak się Pani sołtys 

do tego ustosunkuje? 

Sołtys wsi Kaczkowo – Kaczkówko Maria Janicka – konsultacje zakończyły się wynikiem 

27 osób za podziałem,  8 osób przeciwko podziałowi. W rozmowach z mieszkańcami 
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usłyszałam, że mają oni już dosyć tych awantur na zebraniach, poniżania sołtysa i dlatego 

twierdzili, że jakby doszło do podziału to byłby święty spokój.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – Pan Dariusz 

Kaźmierczak radny powiatowy cytował z września 2015 roku sprawy dotyczące nie 

wykorzystania funduszu sołeckiego przez sołectwo i sprawę tego chodnika. Nie pamiętam 

teraz jak to było i nie jestem w stanie się do tego ustosunkować teraz.  Prosiłby Panią sołtys 

o wyjaśnienie tej kwestii. Po drugie prosiłby również o ustosunkowanie się do sprawy 

chodnika Panią Skarbnik i Pana Kierownika Ostrowskiego, gdyż te dwa nazwiska zostały 

wymienione.   

Sołtys wsi Kaczkowo – Kaczkówko Maria Janicka – w związku z chodnikiem to mamy 

zakupioną kostkę i jest ona składowana we wsi Kaczkówko. Mamy wobec niej w tym roku 

plany i będziemy chcieli sobie ją zagospodarzyć. Jeśli nie w tym roku, to w przyszłym. Jeśli 

chodzi o chodnik to mieszkańcy uważają, że chodnik, który znajduje się po lewej stronie jadąc 

od Cerekwicy jest wystarczający. Gdy zrobi się chodnik po drugiej stronie to samochody się 

nie miną. Komisja była i w tej kwestii się wypowiedziała.   

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado odniosę się do 

tej części wypowiedzi, którą usłyszałam wchodząc tutaj na salę. Rozumiem, że chodzi tutaj o 

rok 2015. Jeśli będą potrzebne jakieś szczegółowe dane i informacje to odpowiedzi udzielę na 

piśmie. Mówiąc o funduszu sołeckim w roku 2015 i 2016 to oczywiście jeśli chodzi o rok 2015 

to wszystkie zmiany do budżetu, tryb przeprowadzania zmian do budżetu, w tym środków 

pochodzących z funduszu sołeckiego to każdorazowo przesyłane jest to do organu nadzoru 

finansowego czyli RIO w Bydgoszczy. RIO nie wniosła żadnych zastrzeżeń i nie uchyliła 

żadnych aktów prawnych wskazując by miało dojść do przekroczenia kompetencji. W 

zakresie wydatków majątkowych kompetencje te są zastrzeżone tylko do organu 

stanowiącego i tylko Rada Miejska jest władna do dokonywania zmian w tym zakresie. 

Również w wydatkach majątkowych dotyczących funduszu sołeckiego i zmian w tym 

zakresie dokonywanych. Ponadto rozliczenie funduszu sołeckiego, które zostało przedłożone 

Wojewodzie Kujawsko – Pomorskiemu i stosowne zwroty i to w zakresie dofinansowania do 

wydatków bieżących jak i do wydatków majątkowych otrzymaliśmy, co Państwo mieliście 

szczegółowo opisane w sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2015 rok.   Na ten moment nie 

pamiętam katalogu zadań przyjętych do realizacji w sołectwie Kaczkowo – Kaczkówko. Na 

gorąco zatem mogę stwierdzić, że w tym obszarze nie doszło do naruszenia żadnych 

przepisów prawa.  



str. 21 
 

Kierownik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa i Rozwoju 

Obszarów Wiejskich    Piotr Ostrowski -  powiedział, że zmiany w funduszu sołeckim 

dotyczące budowy chodnika we wsi Kaczkówko nastąpiły poprzez wyrażenie woli zebrania 

wiejskiego w drodze uchwały zebrania wiejskiego. Na tej podstawie zmiana w budżecie była 

proponowana. Jeśli chodzi o szczegóły to z uwagi na fakt, że był to 2015 rok mogę udzielić 

odpowiedzi, jeśli Pan Burmistrz jako mój przełożony pozwoli odpowiedzieć na piśmie.  

Pan Dariusz Kaźmierczak – może nie będzie wielką amnezją, bo to później powstało po 

stronie dochodów czy nastąpił zwrot za 2015 rok ze sołectwa Kaczkowo – Kaczkówko w 

wysokości 3 500,00 zł? Czy taka kwota wpłynęła do budżetu i czy Radni zostali o tym 

poinformowani, że ta kwota wpłynęła jako niewykorzystane środki sołeckie? Nie prosiłem o 

to, ale bardzo chętnie skorzystam z informacji Pana Przewodniczącego, Pani Skarbnik, może 

się w to włączyć Pan mecenas  i prosiłbym, aby na wszystkie moje pytania, które zostały 

zaprotokołowane o udzielenie odpowiedzi pisemnej, jeśli dzisiaj jest amnezja. Nie chciałbym 

usłyszeć jak Burmistrz pozwoli. Chcę deklarację od Przewodniczącego Rady czy dostanę od 

Pana odpowiedź na piśmie? 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zwracam się do Pani Burmistrz o to, aby na 

zadane pytania udzielona została pisemna odpowiedź.   

Pan Dariusz Kaźmierczak – bardzo dziękuję, ponieważ nie chciałem prowadzić polemiki, 

bo uważam, że nie mogę jej prowadzić, gdyż troszeczkę już pełniłem funkcji jeśli chodzi o   

sołectwo. Chciałbym Państwu powiedzieć, że na zebraniu wiejskim Kaczkowo – Kaczkówko 

od około 20 lat odbywały się one tylko  i wyłącznie w Kaczkowie, a jedyną osobą z Kaczkówka, 

która była na tych zebraniach to byłem ja. To trzeba mieć świadomość jak wyglądały te 

zebrania. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – szkoda, że pozostali mieszkańcy nie docierali.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak -   rozumiem, że wpłynie wniosek, na które pytania 

ma być odpowiedź? 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – odpowiedział, że tak.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – prosiłbym 

również, żeby to było w formie wniosku, byśmy mogli się do tego w jakiś sposób 

ustosunkować. Usłyszałem natomiast już część odpowiedzi. Tak zrozumiałem odpowiedź 

sołtys. Nie pamiętam już tego okresu, myślę, że członkowie Komisji również nie pamiętają. 

To nie jest sprawa amnezji. Od Pani sołtys  i Pana Kierownika usłyszałem, że była jakaś wola 

mieszkańców sołectwa. Mam pytanie dotyczące bezpośrednio tej uchwały, tego podziału, nie 

wiem czy to jest pytanie do Pani Burmistrz, ale bardziej do strony prawnej, również na 
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Komisji zadawaliśmy te pytania i usłyszałem, że w przypadku podziału sołectwa na dwa 

odrębne sołectwa w 2017 roku ani jedno ani drugie sołectwo nie otrzymałoby środków z 

funduszu sołeckiego. Czy jest to przeze mnie prawidłowo sformułowane, że nie otrzymają? 

Radca Prawny Maciej Dalka – zostało już zadane takie pytanie i przygotowałem odpowiedź 

i mam opinię prawną. Rzeczywiście tak jest. Jeśli nastąpi podział sołectwa i powstaną dwa 

nowe, to one w tym roku budżetowym nie będą miały tej dotacji. Dotacja nie wykorzystana  

przez do tej pory istniejące sołectwo będzie musiała być zwrócona.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Leszek Kowalski -  mam w tej chwili 

jasną sytuację, gdyż do tej pory padały zarzuty odnośnie legalności podejmowanych 

wcześniej działań. Właściwie niejasna jest sprawa reprezentatywności grupy podziału, grupy 

by nie dzielić. Przed podjęciem decyzji nie mam jasnej sytuacji. Po drugie zapytał czy istnieje 

inna możliwość wsparcia sołectw poza funduszem sołeckim,  w przypadku gdyby doszło do 

podziału tego sołectwa na dwa odrębne.  

Pan Dariusz Goliński -   co do budżetu sołeckiego to nie martwiłbym się tym. Od trzech lat 

Pani sołtys systematycznie oddaje do gminy Żnin pieniądze z budżetu sołeckiego. Po prostu 

tego nie wykorzystuje. Nie mamy na to wpływu. Zebranie wiejskie uchwala, a Pani sołtys nie 

realizuje. Kolejna rzecz to legalność. Zwracałem się wielokrotnie o zdjęcie tego zebrania 

wiejskiego w Kaczkówku pod wiatą. Zwracałem się wielokrotnie do Pana Burmistrza, 

zgłaszałem się do Pana Ostrowskiego i zwracałem uwagę na to, że zebranie zostało zwołane 

nielegalnie. Statut wsi Kaczkowo – Kaczkówko wyraźnie mówi, żeby zebranie było legalne 

muszą być rozwieszone informacje w obydwu wioskach.  Nie było takiej informacji w 

Kaczkowie o zebraniu, które ma wpłynąć na  zmianę budżetu. Mało tego okazało się, że 

sprawa została skierowana do prokuratury, że podpisy były sfałszowane. To jest karygodne i 

mimo tego nikt na to z gminy nie zareagował. Prosiliśmy o to wielokrotnie. Nie wiem czy 

Państwo zwróciliście uwagę, że Pani sołtys co chwilę powtarza słowo Kaczkówko. Jeżeli  jej 

bliżej do Kaczkówka to może się tam przeprowadzić. Słowo Kaczkowo ani razu nie padło. 

Dobro mieszkańców Kaczkowa nie istnieje. Jak Pan Sekretarz kiedyś przyjechał na zebranie 

wiejskie do Kaczkowa  sam powiedział „nieciekawa ta Wasza wioska, nic się w niej nie dzieje”, 

no może nie powiedział tego wprost. Wobec tego jeśli my mieszkańcy nie potrafimy się 

dogadywać to dlaczego mamy żyć w tej sztucznej symbiozie. Co do zebrań wiejskich to 

rzeczywiście były to wieczne kłótnie.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – Pan reprezentuje Kaczkowo i dowiaduję się , 

że zebrania są tylko w Kaczkowie. Z kolei Pani Sołtys mówi tylko o Kaczkówku? 

Pan Dariusz Goliński -   tak zgadza się, od zawsze są w Kaczkowie.   
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Sołtys wsi Kaczkowo – Kaczkówko Maria Janicka – wyjaśniła, że zebranie pod wiatą w 

Kaczkówku odbyło się dlatego, że nie ma tam miejsca. Mieliśmy więc do wyboru albo przy 

pałacu, albo po prostu pod wiatą. Od wielu lat było tak, że zebrania odbywały się w szkole w 

Kaczkowie i nie zmieniano tego. Gdyby pewnie zebrania były w Kaczkówku  to powstałby 

problem, że odbywają się w prywatnym domu. Wiata jest własnością gminy i wydaje mi się, 

że było to miejsce jak każde inne. Raz jeszcze w imieniu mieszkańców proszę o nie 

rozdzielanie naszego sołectwa.  

Radny Jerzy Kowalski – powiedział, że jest radnym już od wielu lat i takie podziały sołectw 

odbywały się wcześniej i środki na ich funkcjonowanie również były. Np.: 15 lutego 2011 roku 

dokonano podziału sołectwa Dobrylewo – Wilczkowo na dwa odrębne sołectwa i wówczas 

pieniądze na to były. Jest to uchwała Nr V/27/2011. Podobnie sprawa wyglądała z sołectwem 

Sulinowo – Bekanówka. Prosiłby Radcę Prawnego o wyjaśnienie.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – jeśli chodzi o 

wydzielenie sołectwa Sulinowo i sołectwa Sulinowo – Bekanówka to pozostawali przez rok 

bez funduszu sołeckiego. W uchwale było wydzielenie, a nie podział.  

Radca Prawny Maciej Dalka -  nie będę się odnosił do tej uchwały o której mówił Pan 

Radny Jerzy Kowalski bo jej nie znam. Chciałem tylko wskazać, że w tej chwili bazujemy na 

przepisach ustawy o funduszu sołeckim z 2014 roku. Nie wykluczam jednak, że wtedy istniała 

taka możliwość. Na dzień dzisiejszy nie istnieje taka możliwość. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Leszek Kowalski -  czy jest zatem inna 

możliwość wsparcia sołectw w przypadku gdy dojdzie do podziału? 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – zawsze istnieje taka możliwość w budżecie gminy, 

żeby wesprzeć finansowo takie sołectwa w przypadku gdy dojdzie do ich podziału i będą bez 

funduszy.   

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – po tej wypowiedzi Pani Skarbnik taka moja 

prośba, aby przekazać Panu Burmistrzowi, że jeśli dziś na sesji dojdzie do podziału sołectwa 

na dwa odrębne to proszę, aby podjąć działania, celem ich finansowego wsparcia.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -  nie mam 

jednoznaczności w tej wypowiedzi. Jeśli dojdzie do podziału do sołectwa to musi nastąpić 

zmiana w uchwale budżetowej. Jaka będzie wówczas podstawa by mówić o wydzieleniu 

środków i w jakich działach? 

Pan Dariusz Kaźmierczak – jeśli dziś podejmie Rada uchwałę o podziale to ta uchwała 

zacznie dopiero obowiązywać po 14 dniach od ogłoszenia w Dz.Urz. Woj. Kujawsko – 

Pomorskiego. My zrobimy wszystko by wykorzystać ten fundusz sołecki, który mamy 
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przydzielony na 2017 rok. Nie będzie żadnej straty, a my będziemy dalej działać. W ostatnim 

roku działaliśmy bez kwoty 3 500, 00 zł, która została zwrócona i nie ma problemu. Nikt nie 

zabroni nam wykorzystać funduszu w ciągu dwóch, trzech miesięcy, bowiem dopiero za dwa, 

trzy miesiące będzie to ogłoszone w Dz.Urz. woj. Kujawsko – Pomorskiego. Prosiłbym, by nie 

tworzyć sztucznego problemu. My dalej jesteśmy sołectwem i my te pieniądze wykorzystamy.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – skierowanie uchwały do Dziennika 

Urzędowego to kwestia 2-3 dni i od momentu publikacji po upływie 14 dni wejdzie ona w 

życie. Zatem ta uchwała prawdopodobnie uprawomocni się w połowie lutego br.  

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek –  podzielam tutaj stanowisko Przewodniczącego 

Rady, gdzie publikacja odbywa się teraz bardzo szybko. Jeśli wejdzie ona w życie to nie można 

finansować i procedować jakichkolwiek przedsięwzięć, ponieważ nie ma wydatkowania 

środków w ramach funduszu sołeckiego Kaczkowo – Kaczkówko, ponieważ nie ma takiego 

sołectwa.  Jeśli będzie wola Rady to będzie istniała możliwość sfinansowania określonych 

zadań, jednak trzeba pamiętać, że  nie będą to działania wynikające z ustawy o funduszu 

sołeckim, tzn. tutaj nie decydują zebrania sołeckie, nie wnioskuje sołectwo. Dysponentem   

tych środków będzie Wydział Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Leśnictwa i Rozwoju 

Obszarów Wiejskich.  

 Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -  zgadzam się z 

tym co powiedziała Pani Skarbnik. To co powiedział Pan Dariusz Kaźmierczak, to braliśmy 

pod uwagę na Komisji, że braliśmy pod uwagę każdy wariant by nie szkodzić mieszkańcom 

w przypadku podziału, by nie zostali bez środków.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – byłoby można dokonać zmiany jeśli chodzi o 

termin wejścia w życie tej uchwały. Np. można byłoby zaproponować dzień 1 maja br. i 

wówczas byłby czas na to, aby to sołectwo wykorzystało te środki.  

Radca Prawny Maciej Dalka – nie ma możliwości określenia dwóch terminów wejścia w 

życie uchwały. Uchwała wchodzi w życie z dniem publikacji, nie możemy określać innego 

terminu. 

Radna Maria Błońska – jeżeli radni są tak zakłopotani tym, że nowopowstałe sołectwa 

pozostaną bez funduszu to ja popieram tutaj wyjaśnienia Pani Skarbnik, która powiedziała, 

że te pieniądze wrócą do gminy i kompetencją Rady będzie, że mogą one wrócić do 

nowopowstałych sołectw.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – z tego co wiem, to z  tej części kwoty nie 

będzie zwrotu.  
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Radny Lucjan Adamus – przysłuchując się tej dyskusji patrzę w porządek obrad, gdzie 

mówi się o podziale dotychczasowego Sołectwa Kaczkowo - Kaczkówko w Gminie Żnin na 

dwa odrębne sołectwa: Sołectwo Kaczkowo i Sołectwo Kaczkówko. Nie ma tutaj mowy o 

temacie funduszu sołeckiego. Zatem dyskutujmy nad punktem porządku obrad albo w ogóle 

nie podejmujmy dyskusji.  

Dodał, że prace Komisji Rady przed tą sesją ocenia na zerową. Przewodniczący Rady pozwolił 

wszystkim Komisjom spotkać się w jednym czasie, której przewodniczyła Radna Cieślewicz. 

Radni nie są przygotowani, bo nie mieli możliwości z uwagi na to, że ta Komisja składała się 

z całej Rady.     

Przewodnicząca Rady Lidia Cieślewicz – rzeczywiście było łączone posiedzenie Komisji 

Rady. Na tej Komisji była również Pani Radca Prawny i ja dwukrotnie zadawałam Państwu 

pytanie, również członkom Komisji i mogliście Państwo skorzystać z obecności Pani mecenas 

w razie jakichkolwiek wątpliwości, w tym również dotyczące tej uchwały. Nie bardzo 

rozumiem, że Państwo nie byliście przygotowani. Dokumenty otrzymaliśmy w wyznaczonym 

czasie, porządek obrad był, zatem każdy z Radnych miał możliwość wypowiedzenia się na tej 

Komisji.  

Radny Lucjan Adamus – wszystko co mówi Pani Radna Cieślewicz jest prawdą, ale my 

uznaliśmy, że punkt porządku obrad jest porządkiem obrad i o tym będziemy rozmawiać. 

Rozmawiajmy zatem o podziale dotychczasowego Sołectwa Kaczkowo - Kaczkówko 

w Gminie Żnin na dwa odrębne sołectwa: Sołectwo Kaczkowo i Sołectwo Kaczkówko, a nie o 

funduszu sołeckim.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola -  wracając do łączonego posiedzenia Komisji 

Rady powiedziała, że sprawa Kaczkowa – Kaczkówka była tam bardzo długo omawiana, a 

kwestia podziału jest bardzo związana z funduszem sołeckim. Na ten rok z tego co pamiętam 

to jest tam planowana budowa placu zabaw, więc dla mnie jedno zadanie łączy się z drugim.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Leszek Kowalski – złożył wniosek 

formalny o zarządzenie przerwy w obradach. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie propozycję Radnego 

Leszka Kowalskiego. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za był 1 radny 

Przeciw było 18 radnych 
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Rada odrzuciła wniosek radnego Leszka Kowalskiego dotyczący zarządzenia przerwy 

w obradach. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka 

o odczytanie projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych 

Za było 5 radnych 

Przeciw było 2 radnych 

Wstrzymało się 11 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/320/2017 w sprawie podziału dotychczasowego 

Sołectwa Kaczkowo - Kaczkówko w Gminie Żnin na dwa odrębne sołectwa: Sołectwo 

Kaczkowo i Sołectwo Kaczkówko, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

AD PKT 12 - Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Sołectwu Kaczkowo jako 

jednostce pomocniczej Gminy Żnin. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – ogłosił przerwę w obradach. 

 

Po przerwie -  

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak -  wyjaśniła, że w przypadku podziału sołectwa na 

dwa odrębne należy nadać statutu nowopowstałemu sołectwu.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych  

Za było 14 radnych 
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Wstrzymał się 1 radny 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/321/2017 w sprawie nadania statutu Sołectwu 

Kaczkowo jako jednostce pomocniczej Gminy Żnin, która stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu.  

 

AD PKT 13 - Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Sołectwu Kaczkówko jako 

jednostce pomocniczej Gminy Żnin. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak -  wyjaśniła, że w przypadku podziału sołectwa na 

dwa odrębne należy nadać statutu nowopowstałemu sołectwu.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych  

Za było 15 radnych 

Wstrzymał się 1 radny 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/322/2017 w sprawie nadania statutu Sołectwu 

Kaczkówko jako jednostce pomocniczej Gminy Żnin, która stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu.  

 

AD PKT 14 - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji "Strategii Rozwoju Gminy 

Żnin na lata 2015-2020". 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak -  wyjaśniła, że W związku z możliwością 

wnioskowania o dofinansowanie operacji „Budowa kanalizacji sanitarnej dla miejscowości 

Bożejewice" w ramach PROW niezbędne jest ujęcie planowanej inwestycji w dokumencie 

strategicznym gminy.  Z dokumentacji strategicznej musi wynikać, że operacja wpisuje się w 

szerszy kontekst związany z rozwojem danego obszaru gminy. Wnioskodawca wśród zadań 
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do realizacji priorytetowo traktuje tą inwestycję i nie jest to inwestycja ad hoc. Jest to wymóg, 

którego niespełnienie może skutkować odmową przyznania pomocy. Wyeksponowanie w 

Strategii Rozwoju Gminy Żnin na lata 2015-2020  celu dotyczącego poprawy stopnia 

skanalizowania terenów znajdujących się poza Aglomeracją Żnin istotnie zwiększy szanse na 

uzyskanie dofinansowania inwestycji w ramach PROW.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych  

Za było 16 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/323/2017 w sprawie przyjęcia aktualizacji "Strategii 

Rozwoju Gminy Żnin na lata 2015-2020", która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

 

AD PKT 15 - Podjęcie uchwały w sprawie przyznawania nagród Burmistrza Żnina 

zawodnikom osiągającym wysokie wyniki sportowe oraz trenerom sportowym. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak -  wyjaśniła, że projekt uchwały ma na celu 

ujednolicenie i dokonanie zmian wskazanych przez Ośrodek Zamiejscowy Prokuratury 

Rejonowej w Szubinie z siedzibą w Żninie. Niniejsza uchwała określa zasady i tryb 

przyznawania nagród sportowych Burmistrza Żnina za wybitne wyniki w rywalizacji 

sportowej oraz w uznaniu zasług rozwoju sportu. Beneficjentami nagród sportowych mogą 

być zawodnicy, którzy osiągnęli wybitne wyniki sportowe na arenie międzynarodowej, 

ogólnopolskiej i wojewódzkiej jak również trenerzy, których zawodnicy osiągają wybitne 

wyniki sportowe. Uchwała określa także jakie podmioty mogą wystąpić o przyznanie nagród. 

Niniejsza uchwała nie wprowadzi zmian finansowych w budżecie, ponieważ środki na 

nagrody sportowe są corocznie w nim planowane i uwzględniane. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych  

Za było 16 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/324/2017 w sprawie przyznawania nagród Burmistrza 

Żnina zawodnikom osiągającym wysokie wyniki sportowe oraz trenerom sportowym, 

która stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

AD PKT  16 - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu przeznaczonego na bezpłatne 

nauczanie, wychowanie i opiekę w przedszkolach publicznych oraz w oddziałach 

przedszkolnych przy szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Żnin oraz opłat 

za korzystanie z wychowania przedszkolnego. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak -  wyjaśniła, że zmiany uchwały wynikają ze zmiany 

art. 14 ust. 5 pkt.1 ustawy o systemie oświaty wprowadzonej ustawą z dnia 1 grudnia 2016 r. 

o zmianie ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego oraz niektórych innych 

ustaw (Dz. U. z 2016 r. poz. 1985). Zmiana ta polega na określeniu wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego tylko dla dzieci w wieku do lat 5. Zgodnie z 

zapisami poprzedniej uchwały, opłata w wysokości 1 zł za każdą godzinę pobytu w 

przedszkolu powyżej 5 godzin pobierana była od opiekunów wszystkich dzieci w wieku 

przedszkolnym. Wyłączenie dzieci 6-letnich i starszych z opłat za pobyt w przedszkolu 

związane jest z ustaleniem dla gmin od 1 stycznia 2017 r. w części oświatowej subwencji 

ogólnej subwencji na każde dziecko 6-letnie korzystające z wychowania przedszkolnego.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 
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W głosowaniu udział wzięło 16 radnych  

Za było 16 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/325/2017 w sprawie ustalenia czasu przeznaczonego 

na bezpłatne nauczanie, wychowanie i opiekę w przedszkolach publicznych oraz w 

oddziałach przedszkolnych przy szkołach podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Żnin oraz opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego, która stanowi 

załącznik nr 16 do protokołu. 

 

AD PKT 17 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że zmiany w  Statucie Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Żninie  zostały spowodowane  koniecznością dostosowania  

do aktualnie obowiązujących przepisów prawa i podyktowane są  wejściem w życie z dniem 

1 stycznia 2017 r. uchwały Nr 160 Rady Ministrów z dnia 20 grudnia 2016 r. (M.P. z 2016 r. 

poz. 1250) w sprawie kompleksowego wsparcia dla rodzin "Za życiem", na podstawie ustawy 

z dnia 4 listopada 2016 r. o wsparciu kobiet w ciąży i rodzin "Za życiem" (Dz. U. z 2016 r. 

poz. 1860) oraz zmianami w strukturach organizacyjnych Ośrodka.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych  

Za było 16 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/326/2017 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 

Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żninie, która stanowi załącznik nr 17 

do protokołu. 
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AD PKT 18 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego 

prawa rzeczowego na nieruchomości stanowiącej własność gminy Żnin, położonej w 

Rydlewie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że uchwałą Nr XXIII/257/2016, z dnia 9 

września 2016 r., w sprawie utworzenia Rodzinnego Ogrodu Działkowego "Zielona Dolina" w 

Rydlewie Rada Miejska w Żninie utworzyła na działce nr 54/4 utworzyła rodzinny ogród 

działkowy oraz ustaliła kryteria wyłonienia stowarzyszenia ogrodowego, z którym zawarta 

zostanie umowa.   Polski Związek Działkowców stowarzyszenie ogrodowe Okręg w 

Bydgoszczy złożył wniosek o nieodpłatne przekazanie działki przeznaczonej ww. Uchwałą do 

utworzenia Rodzinnego Ogrodu Działkowego „Zielona Dolina" w Rydlewie, oznaczonej w 

ewidencji gruntów nr 54/4, obręb Rydlewo. Zgodnie z art. 9 ustawy z dnia 13 grudnia 2013 r. 

o rodzinnych ogrodach działkowych grunty stanowiące własność jednostek samorządu 

terytorialnego mogą być w drodze umowy oddane w nieodpłatne użytkowanie 

stowarzyszeniom ogrodowym na cele zakładania i prowadzenia rodzinnych ogrodów 

działkowych. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych  

Za było 16 radnych 

Przeciw był 1 radny 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/327/2017 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

ograniczonego prawa rzeczowego na nieruchomości stanowiącej własność gminy Żnin, 

położonej w Rydlewie, która stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
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AD PKT 19 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy na nieruchomość położoną w Podgórzynie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że nieruchomość określona w uchwale 

stanowi własność Gminy Żnin i objęta jest umową dzierżawy. Ważność umowy wygasa w 

dniu 28 lutego 2017 r.  W celu zawarcia kolejnej umowy organ wykonawczy gminy, stosownie 

do art. 25 ust. 1 i 2, w związku z art. 23 ust. 1 pkt 7a) ustawy o gospodarce nieruchomościami, 

zobowiązany jest uzyskać zgodę Rady Miejskiej w Żninie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych  

Za było 16 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/328/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy dzierżawy na nieruchomość położoną w Podgórzynie, która stanowi 

załącznik nr 19 do protokołu. 

 

AD PKT 20 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

najmu na część nieruchomości położonej w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że część nieruchomości określona 

w uchwale stanowi własność Gminy Żnin i objęta jest umową najmu. Jest to pomieszczenie 

garażowe przy ul. Potockiego 1 w Żninie.  Ważność umowy wygasa w dniu 28 lutego 2017 r.  

W celu zawarcia kolejnej umowy organ wykonawczy gminy, stosownie do art. 25 ust. 1 i 2, 

w związku z art. 23 ust. 1 pkt 7a) ustawy o gospodarce nieruchomościami, zobowiązany jest 

uzyskać zgodę Rady Miejskiej w Żninie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 1 radnych  

Za było 16 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/329/2017 wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

najmu na część nieruchomości położonej w Żninie, która stanowi załącznik nr 20 do 

protokołu.  

 

AD PKT 21 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

na najem nieruchomości położonych w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że nieruchomości określone w uchwale 

stanowią własność Gminy Żnin i objęte są umowami najmu. Ważność umów wygasa w dniu 

30 czerwca 2019 r. Najemca z uwagi na prowadzoną działalność, planowane inwestycje oraz 

ilość zatrudnianych osób chce mieć zagwarantowaną możliwość ciągłości prowadzenia 

działalności.  W celu zawarcia kolejnych umów organ wykonawczy gminy, stosownie 

do art. 25 ust. 1 i 2, w związku z art. 23 ust. 1 pkt 7a) ustawy o gospodarce nieruchomościami, 

zobowiązany jest uzyskać zgodę Rady Miejskiej w Żninie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – podczas wizji 

lokalnej w Komisji Budżetu i Gospodarki w dniu 25 stycznia br. Komisja zwracała uwagę, aby 

w samej umowie zawrzeć klauzulę, że w przypadki możliwości połączenia ul. Dąbrowskiego 

z ul. Szpitalną, żeby ta umowa w jakiś sposób stała się bezzasadna albo, żeby było można ją 

przerwać.      

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 

nie było, wobec tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady 

Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych  

Za było 15 radnych 

Wstrzymało się 2 radnych 
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Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/330/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów na najem nieruchomości położonych w Żninie, która stanowi załącznik 

nr 21 do protokołu.  

 

AD PKT 22 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad 

nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania na okres 

dłuższy niż trzy lata. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że Rada Miejska w Żninie uchwałą Nr 

XXIII/294/2012, z dnia 21 grudnia 2012 r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i 

obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania na okres dłuższy niż trzy lata określiła 

budynki, w których znajdujące się lokale mieszkalne, stanowiące własność gminy Żnin, nie 

podlegają sprzedaży. W katalogu tych budynków znalazł się m. in. budynek przy 

ul. Śniadeckich 26 w Żninie. Stosownie do art. 18 ust. 2 pkt 9) lit. a) ustawy o samorządzie 

gminnym określanie zasad zbywania, nabywania i obciążania nieruchomości stanowiących 

własność gminy Żnin należy do kompetencji Rady Miejskiej w Żninie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – poinformował, że 

Komisja Budżetu i Gospodarki w dniu 25 stycznia br. Dokonała wizji lokalnej tego miejsca i 

po pierwsze bardzo pilnego projektu planu wymaga budynek gospodarczy, gdzie należałoby 

się pochylić co z tym budynkiem zrobić. Ponadto lokale w tym budynku są dość potężnie 

zadłużone. Wnioski z tej Komisji zostaną przekazane do Pana Burmistrza.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są jeszcze jakieś  pytania. Pytań 

nie było, wobec tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady 

Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych  

Za było 3 radnych 

Przeciw było 3 radnych 

Wstrzymało się 11 radnych 
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Rada nie podjęła projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie określenia 

zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania 

na okres dłuższy niż trzy lata. 

 

AD PKT 23 - Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Żnin. 

 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że z podjętej w dniu 4 listopada 2016 r. 

uchwały Rady Miejskiej w Żninie nr XXV/272/2016 w sprawie oceny aktualności Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Żnin oraz miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego wynika konieczność dokonania 

zmiany, kompleksowo w granicach całej gminy, studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego. W ostatnich latach nastąpiły znaczne modyfikacje 

obowiązujących przepisów prawa, które są bezpośrednio lub pośrednio powiązane z 

dokumentami planistycznymi.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych  

Za było 15 radnych 

Wstrzymał się 1 radny 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/331/2017 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Żnin, 

która stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  
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AD PKT 24 - Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych w miejscowości 

Brzyskorzystew 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że Przystąpienie do opracowania 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych 

w miejscowości Brzyskorzystew  podyktowane jest wnioskami właścicieli gospodarstw 

rolnych celem umożliwienia im rozwoju ich gospodarstw zlokalizowanych na działkach nr: 

41 i 118 położonych w miejscowości Brzyskorzystew. Przystąpienie do sporządzenia planu 

miejscowego jest również zgodne z wynikami analizy zmian w zagospodarowaniu 

przestrzennym Gminy Żnin, uchwalonej uchwałą nr XXV/272/2016 Rady Miejskiej w Żninie 

z dnia 4 listopada 2016 r. Biorąc powyższe pod uwagę należy stwierdzić, że przystąpienie do 

opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych 

w miejscowości Brzyskorzystew jest uzasadnione.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych  

Za było 16 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/332/2017 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych w 

miejscowości Brzyskorzystew, która stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

 

 

AD PKT 25 - Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych przy ulicach: Mickiewicza, 

Spokojnej, Zamkniętej  i Dworcowej w Żninie 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  
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Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że przystąpienie do opracowania 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych przy ulicach: 

Mickiewicza, Spokojnej, Zamkniętej i Dworcowej w Żninie  wiąże się m.in. złożonymi 

wnioskami o zmianę ustaleń obowiązujących planów miejscowych, dostosowaniem zapisów 

dla terenów objętych planami miejscowymi do obecnego stanu prawnego, wyznaczeniem 

nowego przeznaczenia i sposobu zagospodarowania terenów. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych  

Za było 16 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/333/2017 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych przy 

ulicach: Mickiewicza, Spokojnej, Zamkniętej  i Dworcowej w Żninie, która stanowi 

załącznik nr 24 do protokołu.  

 

AD PKT 26 - Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych przy ulicach Sportowej 

i Gnieźnieńskiej w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że przystąpienie do opracowania 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych przy ulicach 

Sportowej i Gnieźnieńskiej w Żninie  wiąże się m.in. złożonym przez właściciela gruntu 

wnioskiem o korektę ustaleń obowiązującego planu miejscowego dla terenu przy ul. 

Sportowej (m.in. dopuszczenie zwiększenia wysokości silosów do 25 m) oraz zamiarem 

realizacji nowych obiektów sportowo - rekreacyjnych na gruntach gminnych. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 
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W głosowaniu udział wzięło 16 radnych  

Za było 13 radnych 

Wstrzymało się 3 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/334/2017 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych przy 

ulicach Sportowej i Gnieźnieńskiej w Żninie, która stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

 

 

AD PKT 27 - Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu położonego pomiędzy ulicami: Dworcową, Towarową, Ułańską i 

Zamkniętą w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że teren objęty miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego stanowi obszar o powierzchni 8,5 ha, położony jest w 

mieście Żninie, w rejonie ulic: Dworcowej Towarowej, Ułańskiej i Zamkniętej. Celem 

opracowania niniejszego planu jest korekta układu przestrzennego zgodnie z oczekiwaniami 

inwestorów i właścicieli terenów położonych w granicach planu, która pozwoli rozwinąć 

istniejącą na terenie zabudowę usługową z zachowaniem racjonalnego układu przestrzennego. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych  

Za było 12 radnych 

Wstrzymało się 4 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/335/2017 w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego pomiędzy ulicami: Dworcową, 

Towarową, Ułańską i Zamkniętą w Żninie, która stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  
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AD PKT 28 - Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego w Dobrylewie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że teren objęty miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego stanowi obszar, położony w zachodniej części wsi Dobrylewo 

bezpośrednio przy jeziorze Dobrylewskim. Celem opracowania niniejszego planu jest zaspokojenie 

potrzeb mieszkańców wsi Dobrylewo i pozostałych mieszkańców gminy w zakresie usług oświaty, 

sportu i rekreacji. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych  

Za było 18 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/336/2017 w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w Dobrylewie, która stanowi 

załącznik nr 27 do protokołu.  

 

AD PKT 29 - Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu działek nr: 55, 56, 57 położonych w miejscowości Gorzyce 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że teren objęty miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego stanowi obszar o powierzchni 10,5 ha, położony w 

granicach określonych na rysunku planu w zachodniej części wsi Gorzyce, na północ od drogi 

powiatowej nr 1939C. Celem opracowania niniejszego planu jest rozszerzenie terenu 

przeznaczonego pod zabudowę zagrodową, która pozwoli na rozbudowę istniejącego 

gospodarstwa rolnego. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  
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Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych  

Za było 18 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/337/2017 w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu działek nr: 55, 56, 57 położonych w 

miejscowości Gorzyce, która stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

 

AD PKT 30 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w obrębach: Dochanowo, Brzyskorzystew, Sobiejuchy, Brzyskorzystewko, 

Sulinowo, Sarbinowo, Słabomierz, Słębowo, Jaroszewo, Żnin-Wieś dla terenu położonego 

w Sarbinowie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że teren objęty miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego stanowi obszar o powierzchni 9,6 ha, położony w granicach 

określonych na rysunku planu w granicach zabudowań wsi Sarbinowo, w jej północnej części. Celem 

opracowania niniejszego planu jest korekta zapisów odnośnie zasad podziału nieruchomości, 

wprowadzenia funkcji mieszkalnej dla terenu usługowego, przesunięcia linii zabudowy na działce nr 

97/1 umożliwiającej realizację zabudowy oraz modyfikacji układu komunikacyjnego – likwidacji 

sięgacza drogowego. 97/1 umożliwiającej realizację zabudowy oraz modyfikacji układu 

komunikacyjnego – likwidacji sięgacza drogowego.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych  

Za było 18 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/338/2017 w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w obrębach: Dochanowo, Brzyskorzystew, 
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Sobiejuchy, Brzyskorzystewko, Sulinowo, Sarbinowo, Słabomierz, Słębowo, Jaroszewo, 

Żnin-Wieś dla terenu położonego w Sarbinowie, która stanowi załącznik nr 29 do 

protokołu.  

 

AD PKT 31 - Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do procedury zmiany granic 

miasta Żnin. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że z wnioskiem o zmianę granic miasta 

wystąpił właściciel nieruchomości zabudowanej budynkiem restauracji, położonej w dwóch 

obrębach geodezyjnych Żnin i Rydlewo. Nadanie gminie lub miejscowości statusu miasta, 

ustalenie jego granic i ich zmiana dokonywane są w sposób uwzględniający infrastrukturę 

społeczną i techniczną oraz układ urbanistyczny i charakter zabudowy. Zgodnie z treścią art. 4a 

ustawy o samorządzie gminnym, wydanie na wniosek rady gminy rozporządzenia w sprawie ustalenia 

i zmiany granic miasta musi być poprzedzone konsultacjami z mieszkańcami. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych  

Za było 18 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/339/2017 w sprawie przystąpienia do procedury zmiany 

granic miasta Żnin, która stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  

 

AD PKT 32 - Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, leśnego i 

od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów, ustalenia 

wynagrodzenia za inkaso. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że Zgodnie z dyspozycją wynikającą z art. 6b 

ustawy z dnia 15 listopada 1984 roku o podatku rolnym, art. 6 ust. 8 ustawy z dnia 30 października 2002 

roku o podatku leśnym, art. 6 ust. 12 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 roku o podatkach i opłatach 
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lokalnych rada gminy może zarządzać pobór podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób 

fizycznych w drodze inkasa oraz określać inkasentów i wysokość wynagrodzenia za inkaso. Zgodnie z 

ugruntowanym orzecznictwem, wskazanie inkasentów powinno mieć postać konkretnego określenia 

odnoszącego się do zindywidualizowanego podmiotu przez podanie imienia i nazwiska osób fizycznych 

bądź podanie nazwy w przypadku osób prawnych. Ponadto należy szczegółowo określić obszar 

działania inkasenta. W związku z wyborem dnia 10 stycznia 2017 r. na sołtysa wsi Podgórzyn Pana 

Tomasza Pierzyńskiego, podjęcie uchwały uważa się za zasadne. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec tego 

poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych  

Za było 18 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/340/2017 w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, leśnego i 

od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów, ustalenia 

wynagrodzenia za inkaso, która stanowi załącznik nr 31 do protokołu.  

 

AD PKT 33 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na 

2017 rok 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że zmiany były szczegółowo omawiane i 

uzasadniane  na Komisjach Rady.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka.  

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych  

Za było 13 radnych 

Przeciw było 5 radnych 
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Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/341/2017 zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu 

Gminy Żnin na 2017 rok, która stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  

 

AD PKT 34 - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad otrzymywania diet 

dla radnych. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że proponowany sposób ustanawiania 

diet jest zgodny z art. 25 ust. 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz 

regulującym go rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 26 lipca 2000 r. w sprawie 

maksymalnej wysokości diet przysługujących radnemu gminy. Proponuje się ustalenie 

systemu naliczania diet w oparciu o kwotę bazową wynikającą z ustawy budżetowej, która 

określa ją dla osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe na podstawie przepisów 

ustawy z dnia 23 grudnia 1999 r. o kształtowaniu wynagrodzeń w państwowej sferze 

budżetowej oraz o zmianie niektórych ustaw. Ponadto proponuje się w niniejszej uchwale 

czytelne i przejrzyste sprecyzowanie uregulowań nieobecności radnych na sesjach 

i Komisjach Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zwrócił uwagę, że w materiałach o których 

dyskutowaliśmy na Komisjach Rady  w uzasadnieniu jest zapis: „Dodatkowo wprowadza się 

konsekwencje finansowe dla radnych nie uczestniczących w pracach Rady dłużej niż 3 

miesiące”. Wobec tego zaproponował usunięcie tego zapisu z uzasadnienia.  

Radny Lucjan Adamus – zapytał czy pod kątem prawnym możliwe jest różnicowanie diet 

niektórych Przewodniczących Komisji.  

Radca Prawny Maciej Dalka – wyjaśnił, ze ustawa nie wprowadza zakazu różnicowania 

wysokości diet. Zatem jeśli nie jest to ustawowo zakazane to jest dozwolone. Leży to w gestii 

Rady Miejskiej.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań 

nie było, wobec tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady 

Elżbietę Gogolę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych  

Za było 13 radnych 
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Przeciw było 5 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/342/2017 w sprawie ustalenia wysokości i zasad 

otrzymywania diet dla radnych, która stanowi załącznik nr 33 do protokołu.  

 

AD PKT 35 - Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania diet przewodniczącym 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Żnin 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały.  

Zastępca Burmistrza Halina Rosiak – wyjaśniła, że zgodnie z art. 37 b ust. 1 ustawy z dnia 

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym rada gminy może ustanowić zasady, na jakich 

przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki pomocniczej będzie przysługiwała dieta 

oraz zwrot kosztów podróży służbowej. Dotychczasowe zryczałtowane diety nie były 

podnoszone ani waloryzowane od 2012 roku. Zmiana wysokości tych diet jest niezbędna, 

aby w stopniu chociażby minimalnym urealnić ich wartość do diet otrzymywanych przez 

radnych oraz do aktualnego poziomu wynagrodzeń i obowiązujących na rynku cen towarów 

i usług. Podjęcie przedmiotowej uchwały jest więc w pełni uzasadnione. 

Radny Jerzy Kowalski – złożył wniosek formalny dotyczący zrównania wysokości diety 

przewodniczących zarządu rad osiedli do wysokości diet sołtysów, czyli z proponowanej 

kwoty 150 zł do kwoty 350 zł. Byłem 38 lat przewodniczącym zarządu rady osiedla i wiem ile 

to kosztuje pracy i wysiłku.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – zwróciła się z prośbą  o przerwę w 

obradach. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – ogłosił 5 min przerwę w obradach 

 

Po przerwie –  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – w imieniu Klubu „Razem z Forum i PiS dla 

Gminy” powiedziała, że wniosek radnego Jerzego Kowalskiego jest jak najbardziej zasadny. 

W wyniku dyskusji ustaliliśmy, że mamy 5 nowych rad osiedli i dlatego proponujemy, żeby 

podwyżka dla tych przewodniczących była rozpatrywana np.: w czerwcu br.    

Radny Jerzy Kowalski – to nie jest tak jak jest tu mówione. Sołtys też został wybrany w 

trakcie trwania kadencji, więc też wynika z tego, że też powinien mieć mniejszą dietę. Obszar 
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działania przypadający na radę osiedla nr 2 to jakieś 3 okręgi wyborcze. Z kolei sołtys 

odpowiada tylko za obszar jednej wsi.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie wniosek formalny 

radnego Jerzego Kowalskiego. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych  

Za było 6 radnych 

Przeciw było 10 radnych 

Wstrzymało się 2 radnych 

 

Rada odrzuciła wniosek radnego Jerzego Kowalskiego. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych  

Za było 14 radnych 

Przeciw był 1 radny 

Wstrzymało się 3 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/343/2017 w sprawie zasad przyznawania diet 

przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Żnin, która 

stanowi załącznik nr 34 do protokołu.  

 

AD PKT 36 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w składach osobowych stałych komisji 

Rady Miejskiej w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - wyjaśnił, że w dniu 18 stycznia 2017 roku 

radny Leszek Kowalski w piśmie skierowanym do Przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Żninie złożył rezygnację z członkostwa w Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Żninie 

z powodu nadmiaru obowiązków służbowych. 

Z kolei w dniu 19 stycznia 2017 roku radny Idzi Mądry w piśmie skierowanym do 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Żninie zgłosił chęć pracy w Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Żninie. Praca w Komisji umożliwi radnemu zapoznanie się z problematyką 
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poruszaną przez Komisję jak również pozwoli uzyskać szczegółowe informacje w zakresie 

działania Komisji. 

 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie rezygnacji 

radnego Leszka Kowalskiego z członkostwa w Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Żninie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych  

Za było 17 radnych 

 

Rada przyjęła rezygnację radnego Leszka Kowalskiego z z członkostwa w Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Żninie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie kandydaturę radnego Idzi 

Mądrego na członka Komisji Rewizyjnej. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych  

Za było 17 radnych 

 

Rada przyjęła kandydaturę radnego Idzi Mądrego na członka Komisji Rewizyjnej.  

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  - odczytał projekt uchwały, a następnie poddał 

projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych  

Za było 17 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXIX/344/2017 w sprawie zmiany w składach osobowych 

stałych komisji Rady Miejskiej w Żninie, która stanowi załącznik nr 35 do protokołu.  

 

AD PKT 37 – Odpowiedzi na interpelacje zgłaszane na bieżącej i poprzednich sesjach 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek -  poprosił Zastępcę Burmistrza Żnina Halinę  

Rosiak  o zabranie głosu.  
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Zastępca Burmistrza Żnina Halina Rosiak -  poinformowała, że Pan Burmistrz udzieli 

odpowiedzi na interpelacje w formie pisemnej. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek -  poinformował, że na ostatniej XXVIII sesji 

w dniu 30 grudnia 2016 r. złożono trzy interpelacje i Pan Burmistrz udzielił pisemnej 

odpowiedzi na wszystkie z nich. 

 Radny Jerzy Krynicki – skierował zapytanie do Radcy Prawnego w związku z konkursem 

ofert na sport kwalifikowany, bowiem najpierw ma być ogłoszony pierwszy konkurs, a potem 

drugi konkurs.  Czy kluby, które złożą wnioski na pierwszy konkurs i otrzymają 

dofinansowanie będą mogły się ubiegać w drugim konkursie o takie środki? 

Radca Prawny Michał Dalka – udzielę pisemnej odpowiedzi na to pytanie. Prosiłbym 

również o zredagowanie tego pytania w formie pisemnej.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – chciałbym również otrzymać odpowiedź do 

wiadomości na to pytanie. Uważam, że taką  odpowiedź do wiadomości powinien otrzymać 

również Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.    

 

AD PKT 38 – Zapytania, wolne wnioski i informacje 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - poprosił o składanie wolnych wniosków 

i zapytań. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -  poinformował, że 

Komisja Budżetu i Gospodarki w dniu 25 stycznia br. odbyła wyjazdowe posiedzenie 

i wizytowała m.in. byłą halę sportową przy ul. Fabrycznej.  Obecnie budynek ten jest w bardzo 

złym stanie. Następnie złożył, wniosek, aby Komisja Rewizyjna bardzo pilnie poszerzyła swój 

plan o temat związany z zadłużeniem podatkowym wobec gminy Żnin. Szczególnie myślę 

tutaj o syndyku lub właścicielu byłego Spomaszu. Jest to bardzo pilne. Przejmując jedną z 

działek między ul. Fabryczną a halą sportową mamy możliwość nie tylko rozwoju, ale 

możliwość sprzedaży tego budynku. Z uwagi na to, że Rada Miejska zgodnie ze statutem może 

dokonywać i zlecać Komisji Rewizyjnej zadania prosiłbym o ujęcie w planie Komisji 

Rewizyjnej na 2017 rok takiego tematu. Zapytał jednocześnie czy ma złożyć ten wniosek na 

piśmie i wówczas na kolejnej sesji będzie to rozpatrywane? 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – odpowiedział, że tak.  

Radny Jerzy Kowalski – złożył wniosek, aby Komisja Rewizyjna sprawdziła  wszystkie 

zadłużenia, które występują wobec gminy Żnin.   
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -  oczywiście 

mówimy tutaj o wszystkich zadłużeniach. Tym bardziej, że chyba Komisja Budżetu 

i Gospodarki w 2015 roku zwracała się  o ujawnienie zadłużeń. Mamy odpowiedź, że nam nie 

wolno, mamy również opinię Radcy Prawnego. Nie wiem czy Komisji Rewizyjnej będzie 

wolno czy też nie.  

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Piotr 

Tomaszewski - zwrócił uwagę, że na skrzyżowaniu ul. Sądowej i ul Szkolnej w Żninie 

znajdują się na jednym słupku cztery znaki drogowe.  Z czego jeden z nich i to bardzo ważny 

A-7 „Ustąp pierwszeństwa przejazdu” znajduje się na wysokości 4 metrów i kierowca 

zwyczajnie może go nie widzieć. Po drugie znak ten stracił odblaskowość. Proszę zatem o 

interwencję w tej sprawie.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – w czasie dzisiejszej sesji podniesiono kwestię 

nie skierowania do Komisji Rewizyjnej pisma Pana Dariusza Golińskiego, które dotyczyło  

zażalenia na opieszałość Burmistrza Żnina w związku z działaniami w zakresie podziału 

sołectwa Kaczkowo – Kaczkówko na dwa odrębne sołectwa. Następnie odczytał treść tego 

pisma, które stanowi załącznik nr 36 do protokołu.   

Dodał, że Burmistrz w piśmie powiadomił go, że wszystkie procedury zostały wyczerpane i 

przesłał wszystkie materiały w tej sprawie. Na pismo Pana Golińskiego odpowiedziałem, że  

projekt uchwały w sprawie podziału sołectwa Kaczkowo – Kaczkówko na dwa odrębne 

sołectwa będzie rozpatrywany na jednej z najbliższych sesji w 2017 roku. Tak się stało i dzisiaj 

ten projekt się pojawił na sesji. Nie wiem czy zasadne jest procedowanie tego pisma w formule 

skargi na działalność Burmistrza Żnina. Można powiedzieć, że dzisiaj zakończyła się ta 

sprawa, zgodnie z pismem, które wnioskującemu przesłałem. Nic nie zostało tutaj 

niedochowane czy zaniechane. Co do terminów, to nie chciałem by było to procedowane na 

sesji budżetowej. Owszem poinformowałem w piśmie Pana Dariusza Golińskiego, wobec tego 

proszę o przyjęcie do wiadomości tej informacji. Jednocześnie proszę o zrozumienie, że nie 

procedowano tego w trybie skargi na działalność Burmistrza. Myślę, że dzisiejsze głosowanie 

rozwiązało sprawę i nie ma tego problemu jaki podnosił Pan Goliński na opieszałość.  

Radny Piotr Horka – niech się jeszcze Radca Prawny wypowie, ale uważam, że jeżeli jest 

złożona skarga czy to na Burmistrza czy na pracownika czy dyrektora to nie ma innej drogi 

jak przekazanie takiego pisma do Komisji Rewizyjnej i wówczas Komisja to rozpatrzy. 

Wówczas nie ma żadnego problemu, Komisja to rozpatruje, Rada podejmuje uchwałę i sprawa 

jest rozstrzygnięta.  
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – stoimy teraz przed pytaniem czy to 

procedować? 

Radca Prawny Maciej Dalka – zapoznam się z tymi dokumentami i odpowiem, ponieważ 

wydaje mi się słusznym jest by tę sprawę przeprocedować, ale muszę się  zapoznać z 

dokumentacją i na piśmie odpowiem.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – jeżeli będzie taka wola to będziemy kierować 

do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Komisji Turystyki i Promocji Gminy Tomasz Wysocki – zwrócił 

uwagę na bardzo słabe oświetlenie na skrzyżowaniu ulic Ogrodowa – Mickiewicza.  

Zwłaszcza chodzi mi tutaj o słabe oświetlenie przejść dla pieszych, gdzie często przechodzący 

są niewidoczni dla kierowców. Wynika to również z tego, że rosną tam dość spore drzewa i 

zasłaniają przejścia dla pieszych co utrudnia widoczność kierowcom i nie widzą 

przechodzących przez pasy, którzy stoją na krawędzi jezdni.  Prosiłby zatem o podjęcie 

działań w tym zakresie.  

Ponadto dodał, że chodnik, który biegnie za rzeką Gąsawką w kierunku PKS-u przy parkingu 

jest nieodśnieżony. Powstała tam wielka hałda lodu, która utrudnia przejście. Prosiłbym 

również o interwencję w tej sprawie.  

Radny Piotr Horka – powiedział, że dwie sesje temu podnosił temat dotyczący złego 

oświetlenia przejść dla pieszych. Uważa, że lampy, które są przy przejściach mają za słabe 

światło. Należałoby to poprawić, gdyż z własnego doświadczenia może powiedzieć, że piesi 

na przejściach są niewidoczni, zwłaszcza przy pochmurnej pogodzie, dodatkowo światła 

samochodów z przeciwka również utrudniają jazdę.    

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zgodził się, że rzeczywiście oświetlenie przejść 

dla pieszych jest złe i należałoby pójść w kierunku jego poprawy.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -  złożył wniosek, 

aby na najbliższe posiedzenie Komisji Infrastruktury przygotować informację dotyczącą 

określenia ilości punktów świetlnych tych słupowych i punktowych oraz jaki byłby koszt. 

Chodzi tu o doświetlenie przejść dla pieszych.   

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – mówiąc tutaj wcześniej o ul. Mickiewicza 

miałem na myśli kwestię dotyczącą przejazdu na czerwonym świetle. Wielu kierowców łamie 

notorycznie przepisy ruchu drogowego w tym zakresie. Jeśli chodzi o oświetlenie to w tym 

miejscu ono akurat jest.  
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Radny Kazimierz Jańczak – zwrócił się z prośbą o skorygowanie i sprawdzenie przejścia 

dla pieszych na wysokości Sufraganii. W tej chwili trudno określić w którym miejscu jest to 

właściwe przejście dla pieszych. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zaproponował zorganizowanie szkolenia w 

zakresie dotyczącym zmian, które mają dotyczyć reformy oświaty oraz w zakresie 

dotyczącym pojęcia „interpelacja” i „wniosku”, gdyż często się zdarza, że interpelacja składana 

przez radnego nie jest interpelacją. Zaproponował, aby takie szkolenie odbyło się na początku 

marca br.  

 

AD PKT 39  – Zakończenie 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – stwierdził, że został wyczerpany porządek 

obrad XXIX sesji Rady Miejskiej w Żninie. Podziękował Paniom i Panom Radnym, 

Burmistrzowi, pracownikom Urzędu, prasie, radiu oraz wszystkim obecnym na sali za 

uczestnictwo. 

Przewodniczący Rady o godz. 15.35 zamknął  XXIX sesję Rady Miejskiej w Żninie. 

Na tym protokół zakończono.  

 

Protokolant: 

Łukasz Lisiecki 

Główny Specjalista 

        Przewodniczący Rady Miejskiej  

                           w Żninie 

 

                   Grzegorz Koziełek 

 

 

 

 

 

 

 


